

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

FC-10-11-33

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, December 10, 2010 at 1:00 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

E. Ascencio
S. Cawfield
D. Cuff
I. Djordjevic
R. Furgiuele
S. Kirschbaum
S. Langlois
J. Martel
K. McRoberts
R. Mougeon
S. Rosienski-Pellerin
D. Spring
J. Volkhammer

R. Baker
S. Clamageran
R. Despatie (Chair/Président)
G. Ewen
F. Garon
J. Kowal
B. Lee
I. McDonald
B. Morgan
A. Nenashev
C. Séguinot
S. Thiyaharajah
C. Ye

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 10 décembre 2010 à 13 h dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

P. Bourdin
A. Clifford
B. Desrosiers-Tam
C. Ferguson
E. Gutterman
A. Kukla
C. Maître-Ferri
J. McDonough-Dolmaya
F. Mougeon
I. Roberge
S. Schoenfeld
J.-P. Thomas

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:05 p.m.

R. Despatie reminded members of Council of the Bilingual and Trilingual Excellence Certificate Examinations which will take place on January 21st, 2011.

2. Minutes of the previous meeting

- November 19, 2010 – [FC-10-11-21]

The minutes were approved.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 05.

R. Despatie rappelle aux membres du Conseil que les examens du certificat d'excellence bilingue et trilingue auront lieu le 21 janvier 2011.

2. Procès-verbal de la séance précédente

- 19 novembre 2010 – [FC-10-11-21]

Le procès-verbal est approuvé.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

- Principal Remarks

The Principal noted the following:

- Student recruitment very positive.
- The construction project progressing as scheduled.

He also reminded members of Council of the after-lunch get-together to celebrate the holidays.

- Report from Glendon Senate Representative

J. Volkhammer mentioned few of the items reported at the November 28, 2010 Senate meeting. Synopsis of meeting posted on Senate's web site.

5. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum Committee

J. Kowal presented the following submissions and they were **approved**.

- Economics – FC-10-11-22
- English – FC-10-11-23
- French Studies – FC-10-11-24
- History – FC-10-11-25
- Multidisciplinary Studies – FC-10-11-26
- Political Science – FC-10-11-27
- Sociology – FC-10-11-28

(b) CASTL

E. Gutterman presented the following submissions:

- **Proposal for a Minor in and Rubric for “Professional Communication” - FC-10-11-29**

Following several concerns raised, namely the lack of consultation with cognate departments, the title of the Certificate as well as the list of courses, a motion to **refer back** to the proposal to the Committee was **moved** and **approved**.

4. Communications et questions diverses

- Remarques du principal

Le principal note les points suivants :

- Le recrutement des étudiants est très positif.
- Le projet de construction progresse tel que prévu.

Il rappelle aussi aux membres le petit buffet d'après-midi pour célébrer les fêtes.

- Rapport du représentant de Glendon au sénat

J. Volkhammer mentionne quelques points rapportés lors de la réunion du sénat du 28 novembre 2010. La synthèse de la réunion est postée sur le site web du sénat.

5. Rapports des comités permanents

(a) Comité des programmes d'études

J. Kowal présente les soumissions suivantes et elles sont **approuvées** :

- Économie – FC-10-11-22
- Anglais – FC-10-11-23
- Études françaises – FC-10-11-24
- Histoire – FC-10-11-25
- Études pluridisciplinaires – FC-10-11-26
- Science politique – FC-10-11-27
- Sociologie – FC-10-11-28

(b) CNAP

E. Gutterman présente les soumissions suivantes :

- **Proposition pour une mineure et une rubrique en « Communication professionnelle »**

Suite à certaines inquiétudes, à savoir le manque de consultation avec les départements apparentés, le titre du certificat aussi bien que la liste des cours, on **propose** et **approuve** une motion pour **renvoyer** la proposition au comité.

▪ **Changes to Hispanic Degree Requirements - FC-10-11-31**

The proposal was **approved** as submitted.

▪ **Proposal for an iBA in and Degree Requirement Changes International Studies - FC-10-11-32**

The proposal was **approved** as submitted.

▪ **Changements aux exigences des programmes en Études hispaniques - FC-10-11-31**

La proposition est **approuvée** telle que soumise.

▪ **Proposition d'un Baccalauréat ès arts spécialisé international (iBA) et changements aux exigences du programme**

La proposition est **approuvée** telle que soumise.

6. New Business

▪ **Motion to suspend Rule #32b – FC-10-11-30**

Following the presentation and discussion of the motion, it was slightly amended to indicate that Rule #32b would be temporarily suspended (for 2010-2011) to allow the election of 4 new members (Mark Jurdjevic, the Faculty member; Kristen Pennington, Nico Torti and Jaclyn Volkhammer (the 3 students who had been nominated in September 2010).

In response to a question from J. Volkhammer as to whether the suspension of Rule #32b would have any effect on professor-student parity on committees, R. Despatie replied that it would have no effect.

The motion was **approved**.

R. Despatie also added that it might be timely to review the Rules and Regulations of Council and invited members to send him their input.

7. Adjournment

The meeting was adjourned at 2:10 p.m.

6. Affaires nouvelles

▪ **Proposition pour suspendre le règlement #32b**

Suite à la présentation et la discussion de la proposition, cette dernière est légèrement amendée pour indiquer que le règlement #32b serait temporairement suspendu (pour 2010-2011) pour permettre l'élection de 4 nouveaux membres (Mark Jurdjevic, membre du corps enseignant ; Kristen Pennington, Nico Torti et Jaclyn Volkhammer, les 3 étudiants nommés en septembre 2010).

En réponse à une question de J. Volkhammer à savoir si la suspension du règlement # 32b aurait un effet sur la parité professeur-étudiant au sein des comités, R. Despatie répond qu'il n'y aurait aucun effet.

La motion est **approuvée**.

R. Despatie ajoute aussi qu'il serait temps de revoir les règlements et procédures du Conseil et invite aux membres à lui faire parvenir leurs suggestions.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 14 h 10.